

*The Bureau of the Congress / Le Bureau du Congrès*

**CG-BUR(2021)39-27<sup>1</sup>**

Bilingual / *Bilingue*

7 June / *juin* 2021

**Letter from Hubert EHRMINGER, President of the Metz Marathon  
(4 June 2021)**

***Lettre de Hubert EHRMINGER, Président du marathon de Metz  
(4 juin 2021)***

*Document submitted for information to the Bureau of the Congress on 15 June 2021  
Document soumis pour information au Bureau du Congrès le 15 juin 2021*

---

<sup>1</sup> This document is classified confidential until it has been examined by the Bureau of the Congress  
*Ce document est classé confidentiel jusqu'après son examen par le Bureau du Congrès*



**ASSOCIATION  
METZ MARATHON**



**Monsieur le Président**  
Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux du Conseil de l'Europe  
Conseil de l'Europe  
Avenue de l'Europe  
67000 Strasbourg

Metz, le 4 juin 2021

Objet : Patronage du marathon de Metz 2021 – Colloque Européen à Metz.

Monsieur le Président,

Le Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux du Conseil de l'Europe a accordé son patronage au marathon de Metz pour ses éditions 2019 et 2020.

La manifestation d'octobre 2020 a dû être reportée, pour cause de pandémie, au 10 octobre 2021.

Pour rappel, ce patronage s'est traduit, pour l'édition 2019, de plusieurs façons :

- L'organisation à Metz, dans le site prestigieux de l'Arsenal, d'un colloque sur le thème « La démocratie locale face aux exigences du développement durable et du climat ».
- La création au sein du marathon de Metz d'une course nouvelle : « L'European Running Challenge », invitant des sportifs européens à courir ensemble.
- L'accueil, sur le village officiel de la manifestation, d'un stand d'information pour le grand public.

Accompagné d'une communication très large sur les travaux du Congrès des Pouvoirs Locaux et Régionaux, ses missions, ses engagements, et sa présence à Metz. Tant au niveau régional que national.

Ce patronage s'est révélé être un grand succès. La qualité du colloque a été saluée par l'ensemble des participants, élus, experts et représentants associatifs présents, la course « European Running Challenge » a accueilli près de 400 participants de 11 nationalités différentes, et le stand présent sur le village a connu une fréquentation soutenue sur l'ensemble du week-end.

La presse s'est fait largement l'écho de ce patronage, de façon positive.

;



## ASSOCIATION METZ MARATHON

C'est pourquoi j'ai l'honneur de solliciter auprès de vous la reconduction de ce patronage pour l'édition 2021 du marathon de Metz.

Ceci dans les mêmes conditions que pour 2019, soit :

- L'organisation d'un colloque européen en marge de la manifestation sportive. Le choix du thème vous appartenant, mais pourrait être centré autour des ODD, de retours d'expériences sur leurs mises en œuvre, d'exemples d'applications...
- La reconduction de la course « European Running Challenge » et la présence au contact du grand public du Congrès des pouvoirs Locaux et Régionaux à travers un stand dans le village officiel.

L'ensemble des frais d'organisation de ces éléments serait bien entendu pris en charge par l'association Metz Marathon et la ville de Metz (logistique, promotion et communication, interprétariat...)

Nous avons, naturellement, le soutien actif des collectivités pour cette initiative : la ville de Metz et l'Eurométropole de Metz.

Je me permets d'attirer votre attention sur l'engagement de la ville de Metz dans le domaine de l'écologie urbaine et du développement durable, notamment à travers l'Institut Européen d'Ecologie ; et ses nombreuses initiatives dans le domaine de la démocratie participative.

Ce qui lui vaut d'être très souvent citée en référence, de recevoir de nombreuses distinctions dans ces domaines, et de justifier pleinement ce patronage et la tenue de ce colloque.

L'initiative que vous avez accepté d'accompagner en 2019 a suscité un réel engouement, y compris au niveau des instances sportives nationales et européennes.  
Le sport comme outil, au service de la démocratie et de la sensibilisation aux enjeux majeurs de notre futur, vers les élus et le grand public.

Je reste à votre disposition, et à celle de vos services, pour toute information complémentaire ; et dans l'attente de votre retour, que j'espère positif.

Je vous prie d'accepter, Monsieur le Président, l'expression de ma plus haute considération.

Hubert Ehrminger  
Président du marathon de Metz

Hubert Ehrminger  
Président du marathon de Metz  
7 rue Jeanne d'Arc - 57280 Sémécourt  
T. 06 08 70 11 13  
C. hubert.ehrminger@gmail.com



President  
Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe  
Council of Europe  
Avenue de l'Europe  
67000 Strasbourg

Metz, 4 June, 2021

Subject: Patronage of the Metz 2021 Marathon - European Symposium in Metz.

Dear President,

The Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe granted its patronage to the Metz Marathon for its 2019 and 2020 editions.

The October 2020 event had to be postponed, due to the pandemic, to October 10, 2021.

As a reminder, this patronage was developed, for the 2019 edition, in several ways:

- The organization in Metz, in the prestigious site of the Arsenal, of a symposium on the theme "Local democracy facing the requirements of sustainable development and climate change".
- The creation of a new race within the Metz marathon: "The European Running Challenge", inviting European athletes to run together.
- An information stand for the general public in the official village of the event.

This was combined with a very wide communication on the work of the Congress of Local and Regional Authorities, its mission, its commitments and its presence in Metz, both at regional and national level.

This patronage proved to be a great success. The quality of the conference was praised by all participants, elected officials, experts and representatives of associations present, the "European Running Challenge" welcomed nearly 400 participants from 11 different nationalities, and the stand in the village was well attended throughout the weekend.

The press has widely echoed this patronage, in a positive way.

This is why I have the honour of asking you to renew this patronage for the 2021 edition of the Metz Marathon.

This would be under the same conditions as for 2019, namely :

- The organization of a European symposium on the sidelines of the sporting event. The choice of the theme is up to you, but could be centered around the SDGs, feedback on their implementation, examples of implementation...
- The renewal of the "European Running Challenge" race and the presence of the Congress of Local and Regional Authorities, in contact with the general public through a stand in the

official village.

All the costs of organizing these elements would of course be covered by the Metz Marathon association and the city of Metz (logistics, promotion and communication, interpreting...).

We naturally have the active support of the local authorities for this initiative: the city of Metz and the Eurometropole of Metz.

I would like to draw your attention to the commitment of the city of Metz in the field of urban ecology and sustainable development, in particular through the European Institute of Ecology; and its numerous initiatives in the field of participatory democracy.

This is why Metz is often cited as a reference and has received numerous awards in these fields and fully justifies this patronage and the holding of this symposium.

The initiative that you have agreed to support in 2019 has aroused real enthusiasm, including at the level of national and European sports authorities.

Sport as a tool, in the service of democracy and awareness-raising of elected officials and the general public with regard to the major issues of our future.

I remain at your disposal, and that of your services, for any additional information; and I look forward to your reply, which I hope will be positive.

Yours sincerely,

Hubert Ehrminger  
President of the Metz Marathon

Hubert Ehrminger  
President of the Metz Marathon  
7 rue Jeanne d'Arc - 57280 Sémécourt  
T. 06 08 70 11 13  
C. [hubert.ehrminger@gmail.com](mailto:hubert.ehrminger@gmail.com)